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Fotka měsíce 
Kamenická základní škola se zapojila do úklidové akce Ladova kraje. 
Do práce se 31. března a 3. dubna pustilo celkem 17 tříd včetně školní 
družiny. Úklid se zaměřil na areál školy, okolí, parkově upravenou nivu, 
okolí Hamerského a Dvorského rybníku, alej k hrobce a dětské hřiště 
na Nové Hospodě (viz. foto). Ve spolupráci s obcí byli žáci vybaveni 
rukavicemi a pytli, ve kterých byl odpad odvezen. I nadále se každý 
týden jedna třída stará o úklid areálu školy.
Foto a text: Hana Kudrnáčová
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CENÍK INZERCE (bez DPH)

Celá strana: 4 000 Kč
(na zrcadlo sazby: 188 x 264 mm, na spad: 210 x 297 mm + 5 mm)
Polovina: 2 200 Kč
(170 x 120 mm)
Čtvrtina: 1 160 Kč
(90 x 130 mm)
Osmina: 600 Kč
(92 x 63 mm)
Prolink mezi inzerátem, vyvěšeným na webových stránkách 
Kamenice a předmětem inzerce.
1/4 strany a menší:  50 Kč, 1/2 strany a větší 100 Kč

ZVÝHODNĚNÁ INZERCE

Dlouhodobá – sleva 30%
V případě nepřetržité inzerce v 5 po sobě jdoucích vydáních.
Předplacená – sleva 25%
3 inzeráty ve třech po sobě jdoucích vydáních nebo s konkrétním 
uvedením měsíce vydání. Platba předem.

ŘÁDKOVÁ INZERCE

Do 150 znaků: zdarma

Titulní fotka 
Štiřínský zámek se uzavřel, ale možná je to začátek zajímavého příběhu.
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Slovo 
starosty

Vážení sousedé,
„vstup zakázán“ by mohlo být mottem 

zámků v naší obci. Kamenický zámek je 
v dezolátním stavu, štiřínský zámek ne-
dávno uzavřelo ministerstvo zahraničí se 
záměrem ho prodat a olešovický zámek 
s přilehlým parkem odedávna spravuje Stře-
dočeský kraj. Vztah mezi architektonickými 
památkami Ringhofferů a naší obcí se tak 
odehrává v rovině koukání přes plot. Te-
dy alespoň tak by Vám to mohlo připadat. 
V tomto čísle zpravodaje jsme se rozhodli 
představit skutečný poměr mezi Kamenicí 
a našimi zámky. Dočtete se, co všechno 
jsme dosud podnikli, aby se zámky staly 
pevnější součástí našich životů, lidé z Kame-
nice získali na některé z nich přístup, nebo 
alespoň, aby přístup neztratili. Jako dlou-
holetý statosta moc dobře vím, že přílišný 
optimismus se nevyplácí, zároveň mám ale 
ověřeno, že naděje na lepší časy může sku-
tečně přinést výsledky. Přesně tak tomu 
bylo, když jsme usilovali o získání hrobky 
Ringhofferů do majetku Kamenice a nikdo 
nám tehdy nedával sebemenší šanci. Nám 
se to ale podařilo a teď usilujeme, aby i další 
skvosty, které po sobě slavný rod zanechal, 
obohatily společenský život v naší obci. Po-
kud Vás to zajímá, nalistujte si strany 6 a 7.

Teď z jiného soudku. Soukromník v naší 
obci spouští pilotní projekt rozvozu obědů. 

Je to služba, kterou jistě rádi využijí zejména 
senioři, kteří mají problém si sami navařit, 
a my jsme se rozhodli jako obec přispět 
na dopravu, pokud splníte určité podmín-
ky. Jsem zvědavý, jak se tento vylepšovák 
osvědčí, protože po rozvozu obědů někteří 
z Vás volali už poměrně dlouho. Na stra-
ně 5 se dočtete všechny náležitosti včetně 
kontaktu na naši sociální pracovnici, s níž 
můžete obecní dotaci vyřešit.

 Stejné straně prosím věnujte pozornost, 
jste-li majitelem pejska. Zapište si datum 
13. června, kdy proběhne očkování pro-
ti vzteklině. Týká se všech, kterým končí 
interval vakcíny nebo mají štěňátko mezi 
3. a 6. měsícem. Dejte pozor, abyste byli 
včas na místě, které najdete v přiložené ta-
bulce, paní veterinářka to bude brát jedno 
za druhým.

Na straně 8 Vás čeká moc pěkný foto-
report z Českého poháru štafet v orientač-
ním běhu, kterého se zúčastnilo přes tisíc 
závodníků nejen od nás, ale i ze zahraničí. 
Smekám před organizátory z našeho klubu 
OK KAMENICE, kteří takovou obří akci 
perfektně zvládli a gratuluji našim závodni-
cím a závodníkům, že v nabité konkurenci 
výborně obstáli.

Přeji Vám příjemné čtení a užijte si pl-
nými doušky jaro, které mílovými kroky 
směřuje k horkému létu.

Pavel Čermák
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Krátce  
ze zastupitelstva  
a rad obce Kamenice
Krátce z Rad obce Kamenice

28. 3. 2023

Rada obce Kamenice schválila
- uzavření Dodatku č. 13 k Nájemní smlouvě na byt č. 8 o veli-
kosti 34,80 m2, v bytovém domě v Těptíně. Předmětem Dodatku 
č. 13 je prodloužení doby nájmu na dobu určitou od 1. 4. 2023 
do 30. 6. 2023; 
- zveřejnění záměru obce k pronájmu části pozemku parc. 
č. 628/1 - prodejní plochy označené číslem 1 o výměře cca 36 m2 
- ostatní plocha, jiná plocha, zapsaného na listu vlastnictví č. 10001, 
k. ú. Ládví, ve vlastnictví obce Kamenice, Ringhofferovo náměstí 
434, 251 68 Kamenice - Olešovice; 
- uzavření smlouvy o spolupráci při tvorbě, aktualizaci a správě 
digitální technické mapy Středočeského kraje mezi obcí Kamenice 
a Středočeským krajem;
- poskytnutí dotace z dotačního programu Provoz, Akce, Roz-
jezdy na sportovní, kulturní a volnočasovou aktivitu právnických 
a fyzických osob pro rok 2023 pro následující subjekty v této výši:
 AKCE:
 - Plamínek Těptín z.s. 10 000 Kč
- přerušení provozu mateřské školy v měsíci červenci a srpnu 2023 
a to na dobu 5 týdnů - od 17. 7. 2023 do 18. 8. 2023;
- poskytnutí příspěvku Lince bezpečí, z.s. se sídlem Ústavní 95, 
18102 Praha 8 ve výši 10.000,- Kč;
- uzavření darovací smlouvy mezi obcí Kamenice a obcí Velké Po-
povice, na poskytnutí finančního daru za účelem pokrytí nákladů 
souvisejících s dovybavením VMŠ ve výši 929.976 Kč;
- Výzvu k podání nabídky, Zadávací dokumentaci a závazný návrh 
Smlouvy o dílo na zakázku „Výměna svítidel veřejného osvětlení 
v obci Kamenice“;
- výzvu a zadávací dokumentaci na veřejnou zakázku „Poskytování 
telekomunikačních služeb (VoIP a GSM)“.

11. 4. 2023

Rada obce Kamenice vzala na vědomí
- aktualizaci povodňové komise obce Kamenice.

Rada obce Kamenice schválila 
- ukončení Pachtovní smlouvy uzavřené mezi obcí Kamenice 
a společností ZEA Světice, a.s., ze dne 11. 10. 2019, kde předmě-
tem smlouvy je propachtování pozemků za účelem zemědělské 
činnosti, a to dohodou ke konci pachtovního roku, t.j. ke dni 
30. 9. 2023. Všechny pozemky jsou ve vlastnictví obce Kamenice, 
zapsané na LV č. 447 pro kat. území Tehov u Říčan. Zároveň 
obec Kamenice souhlasí s tím, že po zbylou dobu trvání pach-
tovní smlouvy přenechá společnost ZEA Světice, a.s. předmětné 
pozemky k propachtování panu Josefu Zajíčkovi, IČO: 09984551, 
se sídlem Dlouhá 311, 251 01 Tehov;
- poskytnutí dotace z dotačního programu Provoz, Akce, Roz-

jezdy na sportovní, kulturní a volnočasovou aktivitu právnických 
a fyzických osob pro rok 2023 pro následující subjekty v této výši:
 AKCE:
 - Gymnastický oddíl Kamenice, z.s.  14 000 Kč.

Krátce ze Zastupitelstva obce Kamenice

29. 3. 2023

Zastupitelstvo obce Kamenice schválilo
- uzavření Směnné smlouvy mezi obcí Kamenice a směňujícími 
a na základě této smlouvy směnit díly d+e+f oddělené geomet-
rickým plánem od pozemku parc. č. 833/3 - o celkové výměře 
179 m2, zapsané na listu vlastnictví č. 10001, vše v katastrálním 
území Těptín, ve vlastnictví obce Kamenice, Ringhofferovo 
náměstí 434, 251 68 Kamenice - Olešovice, za díly c+h oddělené 
geometrickým plánem od pozemku parc. č. 463/2 - zahrada o vý-
měře 101 m2 a pozemku parc. č. 460/1 - zahrada o výměře 1.646 
m2, vše zapsané na listu vlastnictví č. 67, v katastrálním území 
Těptín, pro obec Kamenice. Předmětem převodu je darování dílu 
„j“ o celkové výměře 78 m2 odděleného od pozemku parc. č. 460/1 
- zahrada o výměře 1.646 m2, zapsaného na listu vlastnictví č. 67, 
v katastrálním území Těptín, pro obec Kamenice;
- Rozpočtové opatření č.2/2023 
- poskytnutí dotace z dotačního programu Provoz, Akce, Roz-
jezdy na sportovní, kulturní a volnočasovou aktivitu právnických 
a fyzických osob pro rok 2023 pro následující subjekty v této výši:
PROVOZ:
 - Judo Club Kyklop    50 600 Kč
 - Gymnastický oddíl Kamenice, z.s. 52 700 Kč
 - OK KAMENICE, z.s.   61 400 Kč
- vložení volných finančních prostředků na spořící účet ČSOB, 
případně České spořitelny a.s., tak aby na běžných účtech zůstal 
zůstatek minimálně 500 tis. Kč.

Zastupitelstvo obce Kamenice schválilo a vydalo
- obecně závaznou vyhlášku č. 2/2023 o regulaci hlučných čin-
ností.

I. Zastupitelstvo obce Kamenice bere na vědomí
- návrh spolku Kamenicko na rozšíření kulturní památky zámec-
kého areálu Štiřín podaný 27. 2. 2023 Národnímu památkovému 
ústavu, územní odborné pracoviště Středních Čech v Praze.

II. Zastupitelstvo obce Kamenice schvaluje
- návrh na rozšíření kulturní památky zámeckého areálu Štiřín dle 
přílohy „Stirin navrh na rozšíření památkové ochrany“. 

III. Zastupitelstvo obce Kamenice schvaluje
- záměr přijetí pozemků nebo jejich částí do majetku obce dle 
přílohy „Stirinparcely x verejny__ prostor“ , které se nacházejí za 
oplocením areálu a jsou veřejným prostranstvím.

IV. Zastupitelstvo obce Kamenice pověřuje sta-
rostu
- dalším jednáním o návrhu na rozšíření kulturní památky zámec-
kého areálu Štiřín s Národním památkovým ústavem; 
- jednáním s PO Zámek Štiřín, resp. s aktuálním vlastníkem 
o bezúplatném převodu pozemků, které nyní slouží jako veřejné 
prostranství, a především s ohledem na stávající nebo plánované 
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Oznámení o očkování psů 13. června 2023
Každý chovatel je povinen, 
podle § 4 odst. 1 písm. f) zákona 
166/1999 Sb., ve znění pozdějších 
předpisů zajistit, aby byli psi ve stáří 
od 3 do 6 měsíců platně očkováni proti 
vzteklině. V současné době je interval 
mezi očkováním stanoven dobou 
účinnosti předchozí vakcíny. Chovatel je 
povinen uchovávat doklad o očkování 
po dobu platnosti použité očkovací 
látky.  
 
K hromadnému očkování je nutno psa 
předvést osobou, která je schopna 
zvíře zvládnout. Pes musí být opatřen 
náhubkem a vodítkem.

cesty a chodníky (zejména pozemky nebo jejich části – parcel 
č. 20/1, 401/1, 401/11, 406/1, 53, 50/2, 42/2, 25/1, 614/2, 32, 688, 
14/1, 14/2);
- jednáním s vlastníkem pozemku č. 53 a 52/2 v k.ú. Štiřín o pře-
vodu části pozemku pod cestou za účelem propojení ulice Rin-
ghofferova s obecní cestou na pozemku obce č. 655 k.ú. Štiřín;
- jako pověřeného zastupitele pro územní plán činit nezbytné 
kroky v rámci procesu projednávání změny ÚP Kamenice č. 9, 
aby byly v maximální míře zohledněny záměry schválené v tomto 
usnesení.

Zastupitelstvo obce Kamenice zřídilo
- výbory Zastupitelstva obce Kamenice:

 1. Osadní výbor Ládví
 2. Osadní výbor Skuheř

Zastupitelstvo obce Kamenice určilo
- počet a složení členů výborů: pětičlenný Osadní výbor Ládví: 
Michaela Slámová, Božena Procházková, Veronika Lásková Di-
višová, Jitka Šundová, Hana Buková;
- počet a složení členů výborů: pětičlenný Osadní výbor Skuheř: 
Oldřich Secký, Petr Musil, Vanda Vondráková, Jaroslav Cícha, 
Marek Fišer.

Zastupitelstvo obce Kamenice zvolilo
- předsedou Osadního výboru Skuheř: pana Petra Musila.

Všedobrovice 
Štiřín 
Struhařov 
Olešovice  
Nová Hospoda 
Kamenice 
Skuheř 
Těptín 
Valnovka 
Ládví  
Ládeves

u odbočky do ul. Vrbová 
u aut. zastávky 
u rybníka 
u Stav. závodů 
u dětského hřiště 
před obecním úřadem  
u rybníka, ul. Hluboká 
u restaurace 
u aut. zastávky 
u býv. obchodu ul. Lovecká

14:00  -  14:05 
14:10  -  14:15 
14:20  -  14:35 
14:40  -  14:45 
14:50  -  14:55 
15:05  -  15:15 
15:20  -  15:25 
15:30  -  15:40 
15:50  -  15:55 
16:00  -  16:05 
16:10  -  16:20

Očkování provádí MVDr. Petra Menclová, telefon 607 631 554.  
Poplatek za očkování za jednoho psa je 160 Kč. 
Očkovací průkaz s sebou.

Radnice podpoří projekt rozvozu obědů
Od 2. května si budeme moct v Kamenici otestovat rozvoz obědů 
pro občany starší 60 let, kteří mají problém si vlastní teplé jídlo 
zajistit. Službu provozuje firma ZAJDOVKA s.r.o. a radnice se 
rozhodla finančně spoluúčastnit. Díky dotaci od obce tak jedno 
jídlo s dovozem vyjde na 125 korun při splnění podmínek dotace 
nebo 150 korun pro všechny ostatní. 

Obědy vaří restaurace U Těšouna, bývalá restaurace U Slunce. Jak 
kuchyně, tak rozvoz jsou tedy provozované přímo u nás v Kame-
nici. Jídelní lístek si můžete denně prohlédnout na facebookové 
stránce „ZAJDOVKA s.r.o“, v tištěné podobě u řidiče, lze ho zasílat 
formou SMS či na WhatsApp a e-mail.
Jídlo se skládá klasicky z polévky a hlavního chodu a na výběr 
jsou každý den dvě menu.

Více informací a objednávku jídla získáte na telefonu 608 433 707.

Podmínky získání obecní dotace:

• Osoba s trvalým bydlištěm v Kamenici, které je nad 65 let 
a pobírá starobní důchod do maximální výše čtyřnásobku 
životního minima (ŽM pro rok 2023 činí 4860 korun).

• Osaměle žijící osoba s trvalým pobytem v Kamenici pobí-
rající invalidní důchod III. stupně do max. výše čtyřnásobku 
životního minima.

• Počet obědů na jednoho seniora/osobu = počet pracovních 
dnů v měsíci (nad tento rámec si senior/osoba hradí cenu 
oběda včetně dopravy).

• Splnění podmínek prověřuje sociální pracovnice Obecního 
úřadu Kamenice Bc. Kateřina Kottasové. Pokud chcete tento 
příspěvek využívat, zavolejte jí na telefon 733 683 134.

• Objednávku obědů poté provedete na telefonu  608 433 707.
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Kolem zámků v Kamenici  
začíná být rušno
Co se děje s kamenickým, olešovickým a štiřínským zámkem?

Zámek Kamenice
 
V březnovém čísle jsme v rámci článku 

o parkovišti Strojmetalu nastínili i možný 
osud zámku, který se tyčí v jeho bezpro-
střední blízkosti. Unikátní památka zde-
vastovaná provozem školy za komunismu 
a během 90. let novým italským majitelem 
stále čeká na oživení. Spolupráce Strojmeta-
lu jakožto vlastníka zámku, obce Kamenice 
a Středočeského kraje by mohla být nadějí 
pro bývalé sídlo Ringhofferů. Psali jsme 
už o vizi multifunkčního prostoru přímo 
navazujícího na průmyslovou a kulturní 

Hrdá tradice rodiny Ringhofferů, 
smutný osud rabování a znárodňování, 
ale i jeden nesmírně dojemný příběh 
spojuje zámky u nás v Kamenici. Po 
válce v nich našly útočiště stovky dětí, 
které zachránil Přemysl Pitter. Některé 
budovy zůstaly sloužit veřejnosti, jiné 
zejí prázdnotou a upadají. V poslední 
době se ale začínají věci dávat do 
pohybu, a dokonce se zdá, že by mohlo 
svítat na lepší časy.

tradici slavného rodu. Vedení Kamenice 
zpracovává kulturní koncepci zámku, a to 
přímo s generálním ředitelem Národního 
technického muzea v Praze Karlem Ksan-
drem. „Dovoluji si tvrdit, že pan ředitel je 
zapálený pro myšlenku znovu oživení do-
chovaného dědictví po rodině Ringhofferů. 
Velmi dobře zná historii a význam tohoto 
rodu. Spolupracovali jsme už při získávání 
Ringhofferovy hrobky do majetku obce 
Kamenice nebo při pořádání konference 
k dvousetletému výročí od narození Fran-
tiška Ringhoffera. V případě zámku si od 
spolupráce s Národním technickým muze-
em slibujeme nejen to, že by u nás mohly 
být instalovány zajímavé exponáty, ale také 
že poskytneme návštěvníkům zážitek hodný 
muzejnictví 21. století,“ říká starosta Pavel 
Čermák. V době psaní tohoto článku se již 
schylovalo k návštěvě generálního ředitele 
muzea přímo na zámku.

 
Zámek Olešovice
 
V samotném centru Kamenice, ale zá-

roveň oddělený od okolí plotem je Zámek 

Olešovice. Bývalá letní vila barona Rin-
ghoffera od roku 1948 sloužila jako domov 
pro předškolní děti. Dnes je z ní škola a in-
ternát pro žáky se speciálními vzdělávacími 
potřebami. Každého, kdo kolem byť jedin-
krát prošel po kamenité cestičce, jistě zaujal 
rozlehlý park s vzrostlými stromy, který 
je ale téměř nevyužívaný. „Je tu oprav-
du nepoměr mezi počtem žáků ve škole 
a rozlohou pozemku kolem ní,“ říká Pavel 
Čermák, který již dříve otevřel diskusi se 
Středočeským krajem ohledně budoucnosti 
parku. Podle něj by se měla významná část 
pozemku zpřístupnit kamenické veřejnosti: 
„Shodujeme se s paní ředitelkou školy, že 
žáci školy potřebují dostatečný prostor a že 
by nebylo vhodné prostor sdílet mezi míst-
ními žáky a veřejností. Proto by se pozemek 
kolem školy pouze zmenšil a byl i nadále 
oddělený plotem, zatímco velká část parku 
by byla volně přístupná směrem od náměstí.

Nově vzniklý park stíněný mohutnými 
korunami stromů by znamenal nejen pří-
ležitost pro relax veřejnosti, ale využila by 
ho i sousední mateřská škola. Abychom se 
ale mohli v olešovickém parku usadit, musí 
radnice zvládnout nelehké administrativní 
kolečko zahrnující vypracování konkrétní 
dohody kterou pak musí schválit zastupitel-
stvo Středočeského kraje. Dále to znamená 
zpracování oddělovacího geometrického 
plánu, znaleckého posudku a také nalézt 
shodu pro tuto investici ve vlastním za-
stupitelstvu. „Pokud se to podaří, získáme 
v centru nádhernou zelenou plochu, která 
otevře další možnosti budoucí přestavby 
Ringhofferova náměstí,“ říká starosta Čer-
mák.

 
Zámek Štiřín
 
O tomto klenotu oceněného na 1,5 mi-

liardy mluví celá republika. Už několik 
let můžeme v médiích sledovat spekulace 
o jeho uzavření a následném prodeji. Letos 
k uzavření skutečně došlo a Ministerstvo 
zahraničí, které bylo dosud vlastníkem, pře-
vádí štiřínský zámek na Úřad pro zastupo-
vání státu ve věcech majetkových s jasným 
záměrem se majetku zbavit. Dle vyjádření 
našeho starosty se celé zastupitelstvo shodu-
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je na tom, že štiřínský zámek je nedílnou 
součástí života v Kamenici a nemůže nám 
být jedno, jak to s ním dopadne. Jistě se 
mezi našimi čtenáři najdou ti, kteří se na 
zámku ženili a vdávali, procházeli s dětmi 
překrásným parkem podél vody nebo si 
tu alespoň sedli na kávu. „V zastupitelstvu 
panuje jednotný názor, že musíme zabránit 
uzavření parku a dosáhnout toho, aby byla 
na něj rozšířena památková ochrana. Záslu-
hou vedení zámku se za posledních 30 let 
stal z parku republikový unikát a je ve velmi 
dobrém stavu i navzdory vichřicím, které 
ho postihly,“ vysvětluje Čermák.

Jak to tedy se zámkem dopadne? Ve hře 
jsou tři varianty. Tou nejhorší je koupě 
zámku soukromníkem, který by ho zcela 

uzavřel. „Pokud by se našel někdo, kdo areál 
zámku opět otevře veřejnosti a bude se o něj 
svědomitě starat, já osobně bych proti ta-
kové variantě nic nenamítal,“ uvažuje Pavel 
Čermák. Sám se postaral o mediální roz-
ruch, když na Seznam Zprávách vyšel jeho 
rozhovor s titulkem: „O vládní zámek za 1,5 
miliardy se hlásí první zájemce. Ale chce ho 
zadarmo.“ V něm Čermák otevřeně řekl, 
že Kamenice by mohla usilovat o získání 
zámku bezúplatným převodem od státu.

Nabízí se otázka, zda by se Kamenice 
dokázala o areál zámku, do kterého pa-
tří historická i moderní budova, zámec-
ký park a golfové hřiště, náležitě postarat. 
Převodem od státu by se obecní majetek 
Kamenice rázem zdvojnásobil. Na to sta-

rosta Čermák odpovídá: „Odhadujeme, že 
obhospodařování samotného parku by byla 
i pro obec snesitelná položka. Co se týče 
hotelu, restaurace a golfu, museli bychom 
provoz nastavit tak, aby náklady a rizika 
nenesla obec sama. Zámek byl státem de 
facto přebudován na hotel s kongresovým 
centrem, a proto ekonomicky nedává smysl 
ho upravovat na jiné účely jako například 
domov důchodců. Pokud by celý areál 
začala provozovat obec, museli bychom 
hledat partnery a upravit strukturu úřadu.“ 
Podle starosty by se měl stát rozhodnout 
co nejrychleji, protože s každým měsícem 
bez potřebné údržby bude ztrácet zámek 
i golfové hřiště na hodnotě.                 

          Red
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Fotoreport z Českého poháru štafet  
v orientačním běhu
Závod pod patronátem klubu 
orientačního běhu OK KAMENICE 
proběhl 22. a 23. dubna a opravdu 
se vydařil. V našich lesích soupeřilo 
v sobotu 1100 běžců z České 
republiky a Maďarska, v neděli jich 
na start nastoupilo dokonce přes 
1200. Účastníci byli spokojení nejen 
s počasím, ale i s občerstvením, 
které připravily členky kamenického 
oddílu. Výsledek pro Kamenici? Naši 
muži urvali oba dny druhé místo, 
ženy byly v sobotu druhé, v neděli 
čtvrté. O zdárný průběh se zasloužila 
armáda pořadatelů, jichž bylo jen 
z kamenického oddílu 120. Více napoví 
fotografie.

Vojta Illner, flickr.com

Jiří Čech, eu.zonerama.comzuzanasq.rajce.idnes.cz

zuzanasq.rajce.idnes.cz

zuzanasq.rajce.idnes.cz Vojta Illner, flickr.com Vojta Illner, flickr.com
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spouštíme jedinečnou programovou řadu 2023 / 2024
Kulturní program nejen v létě

Letošní rok je v Kulturním centru 
Kamenice rokem novinek, a nejinak je 
tomu v našem programu.  V minulém 
vydání Zpravodaje jsme Vás pozvali 
na venkovní podniky, z nichž některé 
již proběhly (Čarodky, Pochod krajinou 
barona Ringhoffera), ale i květnový 
Den rodiny, který nás teprve čeká. 
Také jsme Vám ale slíbili odhalit 
program nového festivalu a jedno velké 
překvapení. A protože sliby se mají 
plnit, tak jdeme na to.

Jurkovič Open Air 
míří do Kamenice

V sobotu 15. července se Kamenice stane 
poprvé součástí letní festivalové mapy. Fes-
tival Jurkovič Open Air mění místo a jeho 
osmý ročník otevře své brány ve Dvorské 
nivě. Letošní dramaturgie nabídne jedineč-
ný program nejen na pódiu: vystoupí David 
Koller, Leo Lyons (ex Ten Years After), 
Marcus Jurkovič, Prago Union, Jiří Schmit-
zer, Justin Lavash a Jarret, ale těšit se můžete 
i na bohatý doprovodný program pro ce-
lou rodinu, kytarový workshop a projekci 
hudebních filmů. Vstupenky jsou v prodeji 
a koupit je můžete na portálu GoOut nebo 
osobně v KC Kamenice. Novinky o festi-
valu se dozvíte nejen v dalším vydání Zpra-
vodaje, ale budeme je průběžně uveřejňovat 
i na webu a Facebooku. Pokud se navíc při-
hlásíte k odběru našeho newsletteru, budete 
mít jistotu, že Vám opravdu nic neunikne. 

15. 7. 2023
P I D  3 3 4 ,  3 3 5  P r a h a  –  K a m e n i c e  P I D  3 3 7  P r a h a  –  B e n e š o v  u  P r a h y  P I D  4 4 4  J í l o v é  u  p r a h y  –  K a m e n i c e  P I D  3 3 9  P r a h a  –  T ý n e c  n a d  S á z a v o u

P›EDPRODEJ VSTUPENEK:

GOOUT.NET
 690 K‹
D…TI DO 12 LET ZDARMA

DOPROVODNÝ PROGRAM:
DIVADLO PRO D…TI
HUDEBNÍ WORKSHOPY
PROJEKCE HUDEBNÍCH FILMU

o

START 14:00

K U L T U R N Í  C E N T R U M  K A M E N I C E  V E  S P O L U P R Á C I  S  G R O O V E  P R O D U C T I O N  S . R . O .  P O Ř Á D A J Í :

 KAMENICE U PRAHY

 

 LEO LYONS 
 EX TEN YEARS AFTER 
 MARCUS JURKOVIČ
 PRAGO UNION
 JIŘÍ SCHMITZER
 JUSTIN LAVASH JARRET

 KOLLERDA
VI

D

VAN GILLERN

Programová mozaika 
podzim 2023 / jaro 2024

Kompletní programová nabídka nám 
umožní připravovat pro Vás další hezké 
projekty, efektivně využívat prostory Kul-
turního centra a knihovny a nově ji nabí-
zíme ve dvou hlavních řadách – pravidelné 
akce a koncerty a divadla:

Pravidelné akce 

Ve spolupráci s kluby a spolky pro Vás 
chystáme tradiční a pravidelné akce, které 
můžete navštívit zdarma, za dobrovolné 
vstupné nebo proto, že jste jejich členy. 
Řada termínů je již potvrzena a další vy-
jednáváme. Chybět tak nebudou akce Klu-
bu seniorů, Klubu žen Kamenice, tradiční 
SWAPY, prodej oblečení a lůžkovin nebo 
pohádkování s naší knihovnou. Ve výčtu 
pak nesmíme zapomenout ani na setkání 
Kamenického sboru, lekce mažoretek, ta-
nečních, jógy nebo atletiky.

Koncertní a divadelní řada 

V průběhu května spustíme předprodej 
vstupenek na sezónu podzim 2023 / ja-
ro 2024. Tímto krokem Vám dáme šanci, 
abyste si vybrali s dostatečným předstihem 
program, který Vás zaujme, zapsali si ho do 
diářů, koupili vstupenky a nic Vám neutek-
lo. Složíte si prostě program podle vlastního 
výběru a jednotlivé koncerty nebo divadla 
Vám do sebe zapadnou jako ve známé hře 
puzzle. Navíc jsme připravili nový systém 
slev, takže i tady Vás jistě něčím zajímavým 
oslovíme. 

a2_plakat.indd   1a2_plakat.indd   1 05.02.2023   20:48:4705.02.2023   20:48:47

Ještě, než to ale všechno vypukne, tak 
nám dovolte, abychom Vám prozradili jmé-
na umělců, kteří se k nám do Kamenice 
chystají. Tak třeba v říjnu přijede skupina 
-123minut, v listopadu doktor práv Janek 
Ledecký, známý jazzman Emil Viklický 
nebo stále jedinečná Lucie Bílá s Petrem 
Maláskem, kteří nás naladí na přicházející 
adventní čas. V lednu nového roku 2024 
přitvrdíme koncertem kapely Tři sestry, 
abychom následně protančili večer a noc 
na Reprezentativním plese Obce Kamenice. 
Přesně na svátek sv. Valentýna si zazpívá-
me známé písničky s kapelou D.Y.K., na 
přestupní rok zaswingujeme s Ondřejem 
Havelkou a jeho Melody Makers a v březnu 
spadneme do alternativy s Danem Bártou. 
Na folkovou notu nás naladí v dubnu Hra-
dišťan a po schodoch vystoupáme až do 
hudebních výšin s Richardem Müllerem.

A aby byl výčet úplný, nesmíme zapo-
menout na divadelní představení. Těšit se 
můžete na Hrdiny v podaní Petra Kostky, 
Jaroslava Satoranského a Miroslava Vladyky, 
Simonu Stašovou jako Shirley Valentine, 
Karla Heřmánka jako Muže na špatné adrese 
nebo Václava Vydru, Svatopluka Skopala 
a Simonu Postlerovou ve hře Příbuzné si 
nevybíráme, Rudolfa Hrušínského a Janu 
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Její knihy se v regálech kamenické knihovny moc neohřejí 
a často putují k rukám dalšího čtenáře. Novinky jsou očekávané 
a poptávané. Oblíbené jsou nejen čtenáři, kteří vyhledávají his-
torické romány, ale i čtenáři, kteří většinou šáhnou pro beletrii 
současné. 

Kdo je Zuzana Koubková? Je oblíbenou českou spisovatel-
kou, kterou, jak sama říká, k psaní přivedlo její hobby – historický 
šerm. Tento koníček ovlivnil její rozhodnutí ke studiu odborných 
historických pramenů, začala se zajímat o osudy českých středo-
věkých i novověkých velikánů a historických událostí. Většina 
z jejich románů se odehrává v době přemyslovských Čech, zahr-
nuje širokou paletu postav, kde krom vládců a velmožů se setkáte 
s obyčejnými lidmi, duchovními, obchodníky, rolníky a krásnými 
ženami. Ve svých knihách využívá svou zálibu v šermu, najdete 
v nich pořádné boje a bitvy. Chcete její dílo blíže poznat? Přijďte 
si do knihovny půjčit některý z jejich románů.

Považuje se za spisovatelku pro zábavu, psaní je pro ni jen 
koníčkem. Profesí je rostlinolékařka a pracuje ve státní rostlino-
lékařské správě. Více o jejím velmi zajímavém životě, tvorbě díla, 
nebo kde hledá inspiraci pro své další knihy, si přijďte poslechnout 
k nám do knihovny. Těšíme se na vaši účast!

.Dagmar Walachová, knihovna

Kdy: středa 24. 5. 2023 
Kde: přísálí Kulturního domu 
Čas: 18:00 hod 
Vstupné: dobrovolné

Zuzana Koubková - beseda s autorkou 
historických románů 

Den matek – tvoření s dětmi

Den matek je za dveřmi. V našich končinách připadá tento 
svátek vždy na druhou květnovou neděli. Je oslavou mateřství, 
prokázáním lásky a úcty k ženám. Jak důležité v našich životech 
jsou – ať už jde o maminku, babičku, manželku, tchýni nebo 
dceru, dokazují většinou jejich potomci dárkem. Některé potěší 
pozvání na večeři, jiné krásná kytička, některým stačí, když na 

Kdy: 10. 5. 2023 
Kde: kamenická knihovna 
Čas: 14.00 – 16.00  
Vstupné: dobrovolné

ně prostě nezapomenete a dáte jim velkou pusu. Pokud byste jim 
chtěli udělat radost něčím originálním a vytvořeným vámi osobně, 
přijďte k nám do knihovny. Pár nápadů máme, další ponecháme 
na vaší fantazii a kreativitě. Přijít mohou nejen maminky s dětmi, 
ale i tatínkové, dědečkové.

Vzhledem k prostorám knihovny bude počet míst omezen. 
Proto si své místo zarezervujte na e-mailu: knihovna@kame-
nice.cz, nebo telefonicky na čísle 323 671 048 v otevírací 
době knihovny. Těšíme se na vás!

Dagmar Walachová, knihovna

Švandovou v komedii Blbec k večeři a Scé-
ny z manželského života nám do detailu 
odtajní Michal Dlouhý s Kamilem Hal-
bichem. Dočkají se ovšem i malí diváci, a 
to nejen ze základních škol a mateřských 
školek, protože představení pro nejmenší 
jsou přístupná všem rodinám s dětmi a moc 
se na ně těšíme.

A ještě malé upozornění na závěr. Datum 
a čas zahájení prodeje budou včas oznámeny 
a vstupenky si budete moct nově kupovat 
a rezervovat přes prodejní síť GoOut. Sle-

dujte proto Facebook a web, protože tam 
se dozvíte to podstatné. A pokud nemáte 
přístup na internet, nevadí. Zavolejte nám 
na tel.: 323 672 643 nebo přijďte osobně 
do Kulturáku. Rádi Vám vše vysvětlíme 
a společně nákup v hotovosti nebo kartou 
zrealizujeme.

Takže se na Vás těšíme a věříme, že spo-
lečně prožijeme jedinečné měsíce v zajetí 
hudby, divadla, dobré zábavy a skvělých 
zážitků.  

Vaše Kulturní centrum a knihovna
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Podívali se, jak to ve škole chodí a účast-
nili se výuky s prvňáčky. Vyzkoušeli si tak, 
co je ve škole čeká. Už ví, že škola není 
strašák, že se nemusí školy bát a odcházeli 
domů s tím, že nástup do 1. třídy zvládnou 
bez problémů. Byla to pro ně velká zkuše-
nost a do školy se již velmi těší.

4. dubna přijel do mateřské školy „cirkus 
Adonis“ s velmi povedeným programem, 
který děti velice bavil. Ono vidět kouzla, 
žonglování a mnoho dalšího nepřestane 
bavit nikoho, ať jsme velcí, nebo malí.

Také vrcholily přípravy na Velikonoce, 
svátky jara. S dětmi jsme si povídali o pa-
šijovém týdnu, jaké tradice a zvyky se do-
držovaly, někde ještě dodržují. Barvili jsme 
vajíčka, seli osení a tvořili různé výrobky 
spojené s Velikonocemi.

Nelenili jsme ani na naší školní zahradě. 
Předěláváme záhony, dosypáváme do nich 

Duben v Mateřské škole Kamenice
První týden jsme měli opravdu 
nabitý. Hned 3. dubna jsme s 
našimi předškoláky navštívili 1. třídy 
v ZŠ Kamenice. Předškoláci se tak 
seznámili s prostředím, do kterého 
v září nastoupí.

hlínu. Nemůžeme se už dočkat teplejšího 
počasí a my budeme moci trávit na naší 
krásné zahradě více času. Těšíme se na sá-
zení ovoce a zeleniny do našich třídních 
záhonků.

24. dubna nás čekal Čarodějnický den. 
Na tento den jsme se s dětmi velmi těšili. 
V každé třídě probíhala diskotéka, téměř 
všechny děti přišly v maskách. Pro děti byly 

připravené i různé soutěže na školní zahradě 
– hod na plechovky, let na koštěti a mnoho 
dalšího. Na závěr jako tradičně musely děti 
najít svou čarodějnici, která u sebe schová-
vala malou odměnu.

Učitelky MŠ Kamenice
Linda Vejmelková, Lenka 

Svobodová a Ivana Menčíková

Základní škola Olešovice přijme kuchařku na plný úvazek s nástupem od 1. 9. 2023.  
Nabídky zasílejte na info@skolaolesovice.cz nebo na tel. 731 415 507.

Pro dospělé
• Tajemství (Tereza Dobiášová)
• Past lží (Tarryn Fisher)
• Zbytečná oběť (D. M. Pulley)
• Někdo klepe (T. W. Ellis)
• Zkrocení zlé ženy  

(William Shakespeare)
• Koniášův klíč (Zuzana Koubková)

Pro děti
• Moje první slůvka. Barvy
• Hledej a objevuj. Zvířátka a 

mláďátka 
• O výru Václavovi (Ana Serna)
• Oplatková Markéta (Rudolf Lukeš)
• Úžasňákovi 2 (Disney. Pixar)
• Lovci klíčů. Záhada měsíčního 

kamene (Eric Luper)

Květnové knižní novinky

S baťůžky a karimatkami, veselé a na-
těšené, takové byly děti, které přišly 30. 3. 
do knihovny na tradiční, celostátní Noc 
s Andersenem. Aktivit bylo hodně, některé 
z časových důvodů zůstanou na příště. Ak-
tivity se střídaly. Aby děti jenom neseděly, 
plnily úkoly spojené s pohybem, pak zase 
v klidu u stolu tvořily různá tvořeníčka. 
Dle nich samotných se jim nejvíce líbilo 
skládání obrázků pohádek, kdy jejich na-
střihané dílky musely najít před Kulturním 
domem a poskládat. Bavilo je vyrábět si 
vlastní jmenovky, na velkém sále postavit 
ze starých knih knihobránu a prolézat pod 
ní. Také nakreslit obrázek svého hrdiny 
z oblíbené knížky. Z obrázků jsme vytvořili 

„strom pohádkovník“, k tomu nám poslou-
žila velká palma ve vestibulu před vstu-
pem do knihovny. Kromě různých kvízů 
o Andersenovi, povídání o nejznámějším 
pohádkáři, nechybělo čtení a poslech jeho 
pohádek, a to nejen v průběhu akce, ale 
i před spaním. Děti bývají velmi upřím-
né, a tak jsme se dozvěděly, že se jim také 

hodně líbilo běhání po velkém sále a řízek 
k večeři. Velké poděkování za vydařenou 
Noc s Andersenem patří dvěma dobrovol-
nicím: Šárce Valáškové a Daniele Kra-
tochvílové. Těšíme se na další ročník Noci 
s Andersenem!

Dagmar Walachová, knihovna

Noc  
s Andersenem  
se vydařila
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Po tříleté odmlce se žáci 8. a 9. tříd opět vypravili do Velké 
Británie. Téma zájezdu „Po stopách britských mořeplavců“ nás 
zavedlo na jižní pobřeží Anglie.

Výprava 45 žáků strávila společně se 3 učitelkami, 2 průvod-
kyněmi a 2 řidiči šest dní putování po malebných městečkách, 
přístavech, přírodních památkách a nechybělo ani hlavní město 
Londýn. Navštívili jsme překrásné gotické katedrály v Salisbury 
a Chichestru. Pozorovali jsme mořský život v akváriu v Brightonu 
a tamtéž jsme vyjeli v proskleném prstenci, připomínajícím létající 
talíř, do výšky 162 metrů a kochali se 360 stupňovým panora-
matem. Také jsme navštívili nejslavnější megalitickou památku 
v Evropě, mystický Stonehenge. S námořní minulostí Anglie jsme 
se seznámili v přístavním městě Portsmouth, kde jsme se prošli po 
slavné bitevní lodi Victory, na jejíž palubě zemřel admirál Nelson 
a prohlédli si zbytky vlajkové lodě Jindřicha VIII., Mary Rose. 
Zavítali jsme také do anglického skanzenu a závěrečný den patřil 
Londýnu. Děti byly ubytovány v rodinách, kde si vyzkoušely 
opravdovou konverzaci v angličtině a ochutnaly britskou kuchyni. 
Navzdory počasí, které nám tentokrát moc nepřálo, jsme si výlet 
užili a přivezli si z něj spoustu zážitků.

Mgr. Kamila Šilerová

Zájezd do Anglie žáků 
základní školy

Čti a vyhraj

V týdnu od pondělí 27. 2 do 3. 3. se na Základní škole v Ka-
menici konal čtenářský týden „Čti a vyhraj“. V průběhu tohoto 
týdne se ve třídách konaly nejrůznější aktivity. V hodinách českého 
jazyka probíhaly čtenářské dílny, žáci vytvářeli různé práce na téma 
„Moje oblíbená kniha“, žáci vyšších ročníků navštěvovali mladší 
spolužáky, pro které si připravili pracovní listy a vyzkoušeli si vzá-
jemné učení. V úterý se pak převlékli za oblíbenou knižní postavu. 
Ve škole tak bylo možné potkávat Harry Pottery, Medvídka Pú 

a další. Parlament poté vyhodnotil vítěze této akce. Těmi byli za 
1. stupeň třída 5. C a za 2. stupeň třída 9. B. Obě tyto třídy vyhrály 
bábovku, kterou upekla paní učitelka Obořilová. .

Za žákovský parlament Andrea Maříková,  
Veronika Pořádková a Tomáš Langer  

V úterý 28. 3. 2023 se uskutečnil Velikonoční jarmark v ZŠ Ka-
menice. Své výrobky prodávaly všechny třídy z 1. stupně a některé 
z 2. stupně. Kromě tradičních velikonočních dekorací nabízeli 
sedmáci malování na obličej a focení s velikonočními motivy. 
Součástí jarmarku byly i 3 dílničky, kde se malovaly kamínky, vy-
ráběli panáčkové z korálků a zdobily se větvičky do vázy. Všichni 
si mohli v jídelně koupit něco dobrého na zub. Velký úspěch měla 
soutěž o nejhezčí velikonoční výrobek, které se zúčastnilo skoro 
50 dětí. Výherce vybrali návštěvníci jarmarku. 

Pořadí:
1. místo sourozenci Hájkovi ze 3. a 7. třídy 
2. místo Tereza Říhová 1. C
3. místo Anna Neškudlová 5. C 

Množství návštěvníků nás mile překvapilo. Peníze, které děti 
vydělaly, použijí pro svou třídu. Těšíme se na další společné 
setkání.

Mgr. M. Plíhalová, Mgr. L. Kremlová, Mgr. N. Obořilová 

Velikonoční jarmark

Matematický klokan  
v ZŠ Kamenice

V pátek 17. března se konal 29. ročník mezinárodně koordi-
nované soutěže vzniklé v Austrálii - Matematický klokan. Jen 
z Prahy-východ se účastnilo 7684 žáků, z toho bylo 177 žáků 
z naší školy. Žáci byli rozděleni do 4 věkových kategorií. Vždy 
dva ročníky společně od 2. do 9.třídy. Na vyřešení 18 nebo 24 zá-
bavných úloh, mnohdy jen vzdáleně připomínajících matematiku, 
měl každý šedesát minut čistého času.

Dle obtížnosti byly úkoly bodované od 3 do 5 bodů. Vybíralo 
se z pěti nabízených možností. Hranice 100 bodů nebyla nikým 
na naší škole pokořena (maximum bylo 120 bodů), přesto bylo 
dosaženo několika pěkných výsledků, z nichž dva jsou ve statistice 
deseti nejlepších řešitelů. Blahopřejeme všem úspěšným řešitelům 
a děkujeme všem učitelům za pomoc s organizací a vyhodnoco-
váním.
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Národní certifikát kvality 
pro projekt Ready 
eTwinner One 

A jeden úkol na závěr: 
Kolik je v textu výše zmíněno celkem čísel? 
A: 10, B: 12, C: 14, D: 16, E: 18

Za organizátory Mgr. Jan Steinbauer

Za loňský eTwinningový projekt Ready eTwinner One jsme 
získali Národní certifikát kvality eTwinning Quality Label, který 
se uděluje učitelům za realizaci vynikajících eTwinningových 
projektů, které dosáhly určité kvality na úrovni národní i celo-
evropské. Předávání jsem se nemohla účastnit, jelikož proběhlo 
v době jarních prázdnin, a tak nám certifikát a ceny pro žáky 
letošní 7. A a 7. B přišly poštou do školy. Děkujeme za ocenění 
naší práce hodnotitelům Domu zahraniční spolupráce.

Mgr. Lenka Hradecká 

Noc s Andersenem 2023

Ve čtvrtek 30. 3. se děti z 2. B a 2. C nemohly dočkat večera. 
Čekalo je totiž první přespání ve škole. Připraveno bylo seznámení 
s tradicí čtenářských nocí, skládání puzzle o H. Ch. Andersenovi, 
ale také spousta dalších aktivit, soutěží, řešení rébusů, hledání 
pokladu. Došlo i na závodění v tělocvičně a online „mejdánek“ 
s nemocnými spolužáky. Nejvíc nočního času jsme věnovali čtení 
– četlo se společně, štafetově, ve skupinkách a před usnutím i ve 
spacáku s baterkou nebo čelovkou. Díky obětavým maminkám 
jsme měli velikou zásobu dobrot na druhou, třetí... večeři i na 
snídani, kterou jsme si nachystali ve školní jídelně. Paní kuchařky 
nám uvařily čaj a my hodovali, když ostatní děti přicházely do 
školy. Ohromně jsme si to celé užili, a přestože jsme byli trochu 
nevyspalí, vrhli jsme se do pátečního úklidu v okolí naší školy. 
Děkujeme všem, kteří se starali o to, aby naše dobrodružství dobře 
dopadlo – maminkám za dobroty, paním kuchařkám za čaj a půj-
čení táců a hrnečků, paním uklízečkám za pečlivý úklid (přece 
jenom jsme spali s nosy u země). Příští rok si to určitě zopakujeme!

Děti z 2. B a 2. C, jejich třídní učitelky  
a paní asistentky (zapsala H. Mašková)

Nové budky pro sýkorky

V rámci pracovní výchovy 6. ročníků ZŠ Kamenice jsme v díl-
nách během března vyzkoušeli týmovou aktivitu. Každá skupina 
žáků měla vyrobit jednu ptačí budku určenou pro sýkorky.  Ně-
které žáky jednotlivé úkony výroby (vrtání, šroubování, vysekává-
ní z plechu, vykružování otvoru) zaujaly natolik, že připravili více 
dílů a na závěr se podařilo 6 skupinám sestavit 8 nových budek.

V odpoledních hodinách jsme pak s několika dobrovolníky 
nebo v rámci Turistického kroužku budky rozvěsili v okolí školy 
tak, aby bylo možné sledovat případné zahnízďování z oken tříd. 
Vznikl tak podnět k soutěži o nejpovedenější fotografii naší budky 
se sýkorkou. Ptáčkové budky objevili velmi rychle, ale focení stále 
pohotově unikají. Hlavní cenou je nová budka z našich dílen..

Mgr. Jan Steinbauer
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Dopis vnoučeti aneb mezigenerační projekt  
o tom, co je v životě důležité

Martina Havlíčková: Zachování hezkých mezigeneračních 
vztahů leží na srdci mnohým z nás. Propojit zvídavost a progresi 
mládí se zkušenostmi a vzpomínkami seniorů, aby výsledkem 
byla úcta a respekt dorůstající generace ke starším spoluobčanům, 
a naopak tolerance seniorů k mládeži, je celospolečenská výzva. 

Marie Hajdušková: Klub seniorů 55+ aktivní jsme v roce 
2019 přihlásily (organizátorky klubu  Marie Hajdušková a Marie 
Grafnetter) do projektu Dopis vnoučeti pod záštitou projektu 
SenSen (Senzační senioři) Nadace Charty 77. Oslovily jsme novi-
nářku a historičku Juditu Matyášovou z Fakulty humanitních studií 
Univerzity Karlovy, členku výzkumného týmu Dopis vnoučeti 
a odbornou garantku, díky níž se počátkem roku 2019 projekt 
rozběhl i u nás v České republice.

Martina Havlíčková: Projekt Dopis vnoučeti iniciovala 
v roce 2016 psycholožka Elzbieta Dryll z katedry psychologie 
Varšavské univerzity. Ve spolupráci se Sonjou Ehret z Gerontolo-
gického institutu na Univerzitě v Heidelbergu (nejstarší univerzita 
v Německu a jedna z nejstarších v Evropě) oslovily desítky seniorů 
po celém Polsku a Německu a požádaly je, aby napsali dopis reál-
nému či imaginárnímu vnoučeti. Senioři poté vyplnili dotazníky 
o kvalitě svého života a následně autorky projektu tyto materiály 
zanalyzovaly. Zajímalo je, zda senioři v Polsku a v Německu mají 
podobné pocity jako či zkušenosti.

Marie Hajdušková: S paní Juditou Matyášovou jsme se 
setkaly na půdě kulturního centra, přijela za námi do Kamenice. 
Seznámila nás s projektem a se vším kolem organizace, aby se 
mezigenerační potkání mohlo uskutečnit také v naší obci, protože 
setkání se konala po celé České republice. Velmi milé a podnětné 
povídání si na téma propojení mladé a seniorské generace s paní 
Juditou nás nadchlo. Oslovily jsme paní učitelku Mgr. Vlastu 
Hartvichovou. Našly jsme společný termín a vše bylo připraveno 
k zahájení projektu. Naši senioři sepsali krásné dopisy pro svá 
vnoučata a zaslali fotografie ze svého dětství a mládí. 

Osud tomu však nepřál, přišel covid a celý projekt asi nejen pro 
Kamenici se zastavil. Najednou jsme měli úplně jiné starosti. Šily 
jsme se seniorkami roušky pro příbuzné a místní obyvatele, vozily 
na jejich adresy dezinfekci. Ale hlavně jsme se snažily zachovávat 
si pospolitost v době lockdownu, udržovat mezi seniory kontakty, 
aby se necítili izolováni, a to převážně ti, co žijí sami.

Přišel rok 2022, začali jsme znovu normálně žít a mě mrzelo, 
že bychom projekt nedokončili. Znovu jsem oslovila paní Judi-
tu Matyášovou a SenSen a poté i ZŠ v Kamenici. Paní učitelka 
Hartvichová však již odešla do důchodu. Místo ní mě oslovila paní 
učitelka Ing. Martina Havlíčková, která se pro projekt rovněž 
nadchla stejně jako my. Navázali jsme znovu aktivní spolupráci.

Martina Havlíčková: Nakonec se vše podařilo. Konferenci 
jsme uspořádali dne 25. ledna 2023 v prostorách školy. Zúčastnili 
se jí žáci 9. tříd s paní učitelkou Havlíčkovou a s ředitelkou školy 
Mgr. Pavlínou Tolarovou, senioři z Klubu 55+aktivní – ti, co 
posílali dopisy a fotografie a několik přihlížejících seniorů i obě 
organizátorky klubu. Účast přislíbila i novinářka paní Judita Ma-

O setkání žáků ZŠ Kamenice a seniorů z Klubu 55+aktivní 
při KC Kamenice, o naší vzájemné spolupráci vedoucí 
k dialogu mezi mladou a seniorskou generací
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tyášová, která bohužel v den konání konference onemocněla. Za 
projekt SenSen byla přítomna paní Mgr. Lucie Nekvasilová, která 
měla celý tento projekt organizačně na starosti a celou konferenci 
moderovala.  Všechny nás v krátkém úvodu seznámila s projektem 
a také díky připravenému videu se vzkazem zpěváka a herce Milana 
Peroutky a jeho babičky. Smyslem akce bylo navázání kontaktu 
mezi žáky a seniory, k čemuž výrazně přispěly fotografie pořízené 
jak žáky, tak seniory z nejrůznějších míst v okolí Kamenice, ke 
kterým se mnohdy vázaly vzpomínky všech zúčastněných. Naši 
žáci zahrnuli seniory nejrůznějšími zážitky z těchto míst prožitými 
s kamarády či rodiči a senioři je doplňovali o vzpomínky, jak tato 
místa vypadala před léty, jakou zábavu a aktivity měla tehdejší 
mládež. Senioři předali našim žákům dopisy se vzkazy pro mladou 
generaci, které, jakožto součást tohoto projektu, byly zapsány do 
Národní kroniky. 

Dopisy se vzkazy jsme s žáky pečlivě přečetli a snažili jsme 
se shrnout všechna ta moudra a zkušenosti, aby byla pro děti 
co nejvíce zapamatovatelná a přínosná. Chceme zde poděkovat 
našim seniorům za všechny ty krásné vzkazy, které na této akci 
zazněly a podělit se se čtenáři alespoň s jedním, který napsala jedna 
z babiček svému vnukovi Vojtíškovi a který by, jak konstatovali 
naši žáci, neměl být zapomenut, cituji: „Jsou tři věci v životě, 
které nesmíš ztratit, naděje, trpělivost, upřímnost, tři věci, které 
si v životě nekoupíš, rodina, láska a přátelství. Nezáviď nikomu 
štěstí, dobří lidé si ho zaslouží a zlým stejně dlouho nevydrží.“

Marie Hajdušková: Za Klub seniorů 55+ aktivní z Kamenice 
chceme poděkovat vedení školy za azyl, předně však paní učitelce 
Martině Havlíčkové za pomoc s organizací a za spolupráci s do-
končením projektu Dopis vnoučeti a za to, že společně s dětmi 
pro nás seniory připravili příjemné a podnětné dopoledne. Bylo 
to velmi milé setkání na půdě školy. Žáci devátých tříd se postarali 

o příjemnou atmosféru i tím, že nám seniorům nachystali malé 
občerstvení a celou akci si sami zdokumentovali díky šikovným 
fotografkám. Nevznikala žádná prázdná místa, mezigenerační 
rozhovory plynuly a bylo toho mnoho, co jsme si chtěli říci. Pa-
radoxně o krátké přestávce se rozhovory u stolečků rozběhly na 
plné obrátky. Senioři se zajímali o děti a o to, co rády dělají a na-
opak. My senioři budeme rádi, když setkání budou příležitostně 
pokračovat a budeme se moci vzájemně obohatit o své zážitky, 
radosti i starosti.

Moje poděkování putuje k našim seniorům. Nebýt jich a jejich 
iniciativy podělit se veřejně se svými myšlenkami a vzkazy pro svá 
vnoučata, nikdy by takový projekt v Kamenici nevznikl. Věděli 
bychom, že takový projekt můžeme hledat v Národní kronice, 
kam se dopisy ukládají a číst si z příspěvků neznámých babiček 
a dědů. Od této chvíle víme, že můžeme v této kronice nalézt 
vzkazy od konkrétních seniorů z Kamenice a z Kostelce u Křížků. 
Děkujeme vám za vaši odvahu, za vaše sdílení a životní zkušenosti, 
které jsou tím největším bohatstvím, které máme. Máme je proto, 
že jsme to, o čem píšeme, prožili.

Příspěvky a fotografie našich seniorů najdete na tomto odkazu: 
www.narodnikronika.cz/podle-tematu/19. Jsou nahrány a ulo-

ženy do Národní kroniky podle data společného setkání žáků ZŠ 
Kamenice a kamenických „Senklubáků“ – dne 25. 1. 2023, pod 
projektem Dopis vnoučeti. Paní Lucií Nekvasilovou byl rovněž 
vytvořen pro Klub seniorů 55+aktivní na webu Národní kroniky 
uživatelský účet (přispívat mohou pouze registrovaní uživatelé). 
A připisuje pro nás tento vzkaz: „Pokud byste měli v klubu zájem, 
budeme rádi, pokud budete sami dál psát svoje vzpomínky. Stačí 
se s údaji níže přihlásit zde: www.narodnikronika.cz/prihlasit-se. 
Hesla pro přihlášení příspěvků dostanete u svých organizátorek 
klubu seniorů Marie Hajduškové a Marie Grafnetter.“

Paní Juditě Matyášové děkujeme za nápad přinést tento projekt 
do České republiky, za úžasné povídání i čas, který nám věnovala. 
Škoda, že u realizace nemohla být a předat své zkušenosti, postřehy 
a vzpomínky z jiných setkání se seniory z naší vlasti i odjinud. 
Děkujeme jménem všech zúčastněných také Sensenu (garant pro-
jektu), jmenovitě paní Mgr. Lucii Nekvasilové, že nám vyhověla 
a pomohla projekt zdárně dokončit a tím příjemně nastartovat 
spolupráci mezi našimi seniory a ZŠ v Kamenici, kterou můžeme 
dále rozvíjet, což bylo cílem na úplném počátku našeho projektu.

www.sensen.cz/sensen-projekty/dopis-vnouceti
www.narodnikronika.cz/O-projektu

Za ZŠ v Kamenici a za Klub seniorů 55+ aktivní  
z Kamenice sepsaly Ing. Martina Havlíčková  

a Marie Hajdušková.

Foto: www.narodnikronika.cz, autor JV.
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Judo club Kyklop: rozhodně se nenudíme
Od začátku roku 2023 nám bylo jasné, 
že nás čeká velmi aktivní jaro a léto. 
Pravidelně trénujeme a o víkendech 
jezdíme na turnaje všech věkových 
kategorií po celé republice i do 
zahraničí. Ke zlepšení našich výsledků 
jsme přidali i pravidelné mezioddílové 
tréninky, kde naši závodníci mají 
možnost získávat více zkušeností 
a připravenost na závodní zátěž. 

Celkově významně přibylo v celé re-
publice dětí a mládeže, která se judu věnuje 
a jezdí na soutěže. To s sebou nese i více 
turnajů, které jsou velmi kvalitně obsazené 
a časově náročné. Své závodníky přihlašu-
jeme i měsíc dopředu, abychom měli vůbec 
možnost se turnaje zúčastnit. Velmi nás těší, 
že se nám opět rýsuje další generace dětí 
nižších věkových kategorií, kde již naši malí 
závodníci vystrkují růžky a své protivníky 
prohání. Nelze zde všechny naše úspěchy 
a účasti vyjmenovávat, to by se nám do 
článku ve Zpravodaji nevešlo, ale vše je po-
drobně popsáno na našich webových strán-
kách www.judo-kyklop.cz a Facebooku. 

Do plného závodního nasazení se nám 
po zlomenině nohy vrátila Sára Ihnačá-
ková, která je studentkou sportovního 
managementu v Praze a judo je součástí 
výuky. 1. 4. Hranicích na Moravě zís-
kala bronzovou medaili v juniorkách 
a doufáme, že v letošním roce přidá další 
sportovní úspěchy. V kategorii juniorů se 
po operaci ramene do plné přípravy vrací 
Jakub Zvěřina a začínají se v ní zabydlovat 
i bratři Moučkové.

V kategorii mladších a starších doros-
tenců se prosazují Matěj Kolařik, Jáchym 
Otáhal a Aleš Jedlička a Pavlína Skřivanová.

Na dalších turnajích v Benešově, Tur-
nově, Dačicích a Příbrami předvedli velmi 
dobré výkony a získali medaile naši nej-
mladší závodníci Daniel Beránek, Jakub 
Šenbauer, Štěpán Kolařík, Zuzana Ptáková. 
Z mladších žáků vyhrává medaile Daniel 
Ihnačák, Klaudie Chocová, Zuzana Ptá-
ková, Petr Plaček, Zdeněk Hýla, Matěj Ši-
můnek, Rudolf Jež a Oskar Bouška a Jakub 
Čížek. 

A to ještě vůbec nekončíme. Čekají nás 
nominační turnaje na Přebory a Mistrov-
ství ČR v Novém Bydžově a Jablonci nad 
Nisou, krajské přebory v Berouně, turnaj 
v Králově Dvoře.

10. a 11. 6. 2023, po tříleté pauze zavině-
né covidem-19, opět pořádáme „Memoriál 

Václava Břízy“ v Kamenici pro všechny 
kategorie kromě dospělých. Budeme rádi, 
když se přijdete na turnaj podívat a fandit 
našim závodníkům.

Nebudeme zahálet ani v létě. 
Připravili jsme pro naše judisty
3 akce:

Příměstský tábor v Kunicích – 
10.–14. 7. 2023, zde je možno přihlásit i děti 
do 12 let, které se ještě judu nevěnují, ale 
chtěly by si ho vyzkoušet. Máme pro ně 
připravený speciální program, kde se s ju-

dem seznámí. Zde je ještě pár volných míst. 
V případě zájmu mě kontaktujte. Dále jsou 
to dvě, již výhradně na judo a kondici za-
měřená soustředění v červenci v Nebákově 
a v srpnu v Teplicích, kde již budeme ladit 
formu na podzimní turnaje ve společnosti 
dalších 150 judistů. Vše je opět uvedeno 
na našich stránkách www.judo-kyklop.cz.

Velmi děkujeme obci Kamenice za fi-
nanční podporu na provoz v letošním roce. 
Finanční náročnost všech našich aktivit je 
vysoká a každý příspěvek přispěje ke kva-
litnější přípravě a zázemí všech našich členů 
a závodníků.           Alena Mairichová 



17

Sport Academy 
chystá turnaj 
a letní kempy. 
Shání i nové 
trenéry
Sezóna Sport Academy vrcholí. 
Tréninky všech sportů probíhají naplno 
a další florbalový turnaj se odehraje už 
v sobotu 13. května v hale Na Fialce 
v Říčanech. Na březnovém turnaji se 
představilo 16 týmů složených z holek 
a kluků z různých našich tréninkových 
skupin. Věříme, že na tom květnovém 
se nám podaří tento rekordní počet 
týmů ještě překonat! 

Na květnovém turnaji všichni malí 
florbalisté mohou ukázat, co se za celý rok 
trénování naučili a těšit se tak můžeme na 
opravdu kvalitní florbalové bitvy. Pořád jde 
ale především o radost z pohybu a kamarád-
ství, důležitější než výsledky a předvedená 
hra, jsou tak nové sportovní zážitky a po-
hodové prožití celého dne. 

Sport Academy už ale dávno není jen 
florbal. I proto na léto chystáme celou řadu 
sportovních příměstských kempů, na kte-
rých si děti vyzkouší kromě florbalu i fot-
bal, vybiku a mnoho dalších míčových her 
i jiných pohybových aktivit, a především 
si užijí zábavný letní týden v pohybu. Pří-
prava kempů vrcholí a poslední volná místa 
mizí, proto s přihlášením dlouho neváhejte. 
První turnus začíná v hale Na Fialce v Říča-
nech v pondělí 10. 7. a trvá do pátku 14. 7., 
následují ještě dva další, poslední končí v 
pátek 28. 7. Pro předškoláky a sportovce 
z prvních tříd připravujeme vlastní turnus 
v Dolních Břežanech od 24. do 28. 7. Na 
ZŠ Profesora Švejcara na Praze 12 potom 
chystáme kempy specializované na horo-
lezení a florbal. Přihlašovat se můžete na 
funacademy.cz/camp.

V plném proudu už je u nás v akade-
mii i příprava na nový školní rok. Protože 
vidíme, že sportovat s námi holky a kluky 
baví, chceme naši působnost neustále roz-
šiřovat. Právě proto sháníme nové trené-
ry nejrůznějších sportů i jejich asistenty 
pro nově otevírané kroužky. Pokud by vás 
lákalo to zkusit, ozvěte se nám na email 
info@academy-sport.cz nebo na telefon 
+420 725 157 209. Právě období před kon-
cem školního roku je ideálním časem přijít 
se na nějaký trénink podívat a nasát atmo-
sféru naší akademie. Na webu také postupně 

vydáváme rozhovory s našimi současnými 
trenéry, takže pokud chcete zjistit, co by 
podobná práce obnášela, podívejte se na 
funacademy.cz/#aktuality. Budeme se těšit! 

Vít Voltr

Kameničtí fotbalisté pořádají nábor
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Naše mažoretky se opět skvěle umístily
Mažoretky Hraběnky Kamenice se dne 
15. 4. 2023 zůčastnily Kvalifikačního 
a semifinálového kola ve Stochově. 
Celý soutěžní den byl příjemný a naše 
děvčata opět získala krásná umístění. 
Seniorská skupina baton - Fáze měsíce 
2. místo, seniorská miniformace Vlčice 
1. místo, sólo 2 baton junior Adéla 
Haitlová 1. místo a duo baton junior 
Hana Šišková a Natálie Lindovská 
1. místo.
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Oddílové přebory  
Gymnastického oddílu Kamenice
V sobotu 20. května 2023 se koná 
tradiční oddílový přebor ve staré velké 
tělocvičně ZŠ Kamenice. Začínáme 
v 9:00 slavnostním nástupem dětí 
závodících v dopoledním bloku. 
Předpokládaný konec je v 17:00. 
Podrobný rozpis kategorií bude 
upřesněn před závody.

Závodit bude přibližně 90 dětí všech 
věkových kategorií – od přípravky až po 
juniory. Mladší děti předvedou sestavy na 
čtyřech nářadích, starší poměří své síly ve 
výkonech v TeamGymových disciplínách. 
Srdečně tímto zveme veškerou veřejnost – 
nejen rodiče soutěžících dětí, ale také ba-
bičky, dědečky, strýčky, tetičky, kamarády 
našich cvičenců a také ty z řad veřejnosti, 
kteří mají o gymnastiku zájem. Návštěvu 
akce můžeme také doporučit zájemcům 
o místo v oddílu pro své děti. Uvidí, jak 
pracujeme a že je gymnastika a TeamGym 
krásným sportem pro dívky i chlapce. Akce 
se koná za podpory Obce Kamenice, která 

Klub seniorů při KC Kamenice
Květen je považován za nejkrásnější měsíc v roce z mnoha 
důvodů. Teplé počasí se většinou ustálí po třech zmrzlých. 
Probuzená příroda kypí energií a každý tvor má radost ze 
života, z tvorby, z růstu a všeho toho kvetení a vůní vůkol. 
Nadechujme ten příjemný jarní vzduch plnými doušky a 
naplňme svá těla i ducha vitalitou a energií do letních dní, 
které máme před sebou. 

Během května oslavujeme mnoho významných svátků. Měli 
bychom si je připomínat a oslavovat s důstojností a pokorou. 
Hned první květnový den je oslavou zamilovaných, který si 
pokaždé připomínám četbou z knihy K. H. Máchy – Máj. Také 
Mezinárodní svátek pracujících, který se slaví od roku 1890. 
Vznikl na paměť vypuknutí stávky amerických dělníků v Chicagu 
dne 1. května 1886, která vyústila v Haymarketský masakr. 
V českých zemích se poprvé slavil v roce 1890 na Střeleckém 
ostrově v Praze. Česká republika a s ní celá Evropa byla 
osvobozena 8. května roku 1945 od fašismu. Svátek mají také 
naše maminky – Den matek 12. 5., bez kterých bychom na 
tomto světe nebyli. Vzpomeňme si na ně a předejme jim ales-
poň malou kytičku jako poděkování. Hned poté, 15. 5. je Den 
rodiny – a jen ten, kdo o někoho přišel, nebo tam, kde rodina 
není úplná, ví, jak nám naši blízcí mohou chybět. Zvláště jejich 
povzbuzení, pohlazení či životní zkušenosti. Je dobré znát své 
rodné kořeny, ať už jsou jakékoli, neboť rodina je požehnáním. 
Těšíme se s vámi na nové výzvy, výlety i dobrodružství.

Na jaké akce se můžete těšit v květnu a červnu?

10. 5. Jednodenní výlet – Stará Boleslav a Brandýs 
nad Labem aneb „Napříč dějinami“
Navštívíme nejstarší poutní místo v Čechách–Starou Boleslav, 
kde „se psaly dějiny“ a kde se koná každoroční Národní sva-
továclavská pouť. S průvodkyní projdeme unikátní baziliky sv. 
Václava a Nanebevzetí Panny Marie. Oběd budeme mít zajištěn 
ve vyhlášené restauraci V Pivovaře a poté se přesuneme do 
vedlejšího Brandýsa nad Labem k prohlídce místního zámku. 
Určitě vyjde i čas na kávu a zákusek. Pokud vás zajímá, zda 
je výlet náročný na chůzi, tak vězte, že dopolední prohlídky 

náš gymnastický oddíl dlouhodobě podpo-
ruje a které tímto děkujeme. 

Dan Ševčík
Gymnastický oddíl Kamenice
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proběhnou vsedě v lavicích kostelů a prohlídka zámku potrvá 
cca hodinu.
Přihlášky do 2. 5.
Cena: 400,-/kameničtí 65+, 450,-/ostatní (oběd si zaplatí 
každý zvlášť).
Platby: 3. 5. od 13 – 13.30 hod. v salonku rest. Na Rynku.
Sraz: 7.45 hod. za KC Kamenice, společný návrat do 18 hod.

24. 5. Pražské románské podzemí s průvodkyní 
Květou Navrátilovou
Setkáme v centru Prahy (hotel Inter Continental), projdeme 
Pařížskou ulicí na Staroměstské náměstí až k Radnici. Ces-
tou si zopakujeme základní informace o pražském podzemí 
z přednášky paní Květy, kterou jsme absolvovali 11. 1. v KC. 
Do podzemí vstoupíme v 15.45 hod. Součástí prohlídkového 
okruhu Staroměstské radnice jsou prostory ukryté pod rad-
ničním areálem. Složitý systém románsko gotického podzemí 
je starší než radnice samotná. Komplex středověkých sálů, 
chodeb a tunelů je zároveň největším svého druhu v Praze. 
Úroveň románského a gotického města byla totiž o několik 
metrů níže, než je dnes. Prohlídka podzemí zabere cca 1 hod. 
Po prohlídce se vrátíme zpět na Staroměstské náměstí, uká-
žeme si domy, ve kterých se také nachází podzemní prostory 
a projdeme krátkou procházkou k Domu pánů z Kunštátů a Po-
děbrad. Uvidíme dva nejkrásnější románské sály v Praze pod 
restaurací U Kunštátů, ve které se po prohlídce občerstvíme, 
než se vydáme zpět k autobusu a do Kamenice.
Tento výlet je již plně obsazen, registrujeme jen náhradníky.
Cena: 200,-Kč/kameničtí 65+, 250,-Kč/ostatní
Platby: 3. 5. od 13.30 do 14 hod. v salonku rest. Na Rynku.
Sraz: 13.15 hod za KC Kamenice, společný návrat do 19 hod.

14. 6. Skanzen Solvayovy doly u Bubovic a sv. Jan 
pod Skalou
Skanzen se nachází v Chráněné krajinné oblasti Český kras 
v Národní přírodní rezervaci. Do skanzenu dojdeme příjemnou 
procházkou cca 1 km z Bubovic. V roce 1993 vzniklo občanské 
sdružení Barbora, společnost pro zachování důlních a průmys-
lových památek. Členové postupně obnovují úzkorozchodnou 
dráhu a v prostorách bývalého lomu vybudují skanzen Sol-
vayovy lomy. Vzniká tu i Muzeum těžby a dopravy vápence 
v Českém Krasu, které má čtyři expozice: Těžba a doprava 
vápence v Českém krasu, Geologie a speleologie, Nákladní 
lanové dráhy, Dobová strojní dílna. Ve štole, kde je stálá tep-
lota 8° C, si prohlédneme podzemí, důlní techniku v přírodě 
a kolejová důlní vozidla. 
V rámci venkovní expozice uvidíme např. vzduchový vrátek, 
svážnou dráhu, lanové bagry, úzkorozchodné lokomotivy, důlní 
a lomové vozíky i další exponáty. Návštěvníci mohou zažít i jízdu 
úzkorozchodnou drahou po okruhu dlouhém 1,8 km. V tramvaji 
si můžeme zakoupit občerstvení a při příznivém počasí posedět 
u ohníčku, posvačit a popovídat si.
Poté přejedeme do sv. Jana pod Skalou. V restauraci hote-
lu Obecná škola poobědváme. Navštívíme kostel Narození 
sv. Jana Křtitele s přilehlou jeskyní a poustevnou sv. Ivana. 
Napijeme se z léčivého pramene sv. Ivana (můžete si vzít 
i nádobu na vodu a léčivou vodu si odvézt domů) a poté se 
již budeme kochat nádhernou okolní přírodou nebo si dáme 
dobrou odpolední kávu se sladkou tečkou.
V nejbližším okolí: kaple Povýšení nebo kapli sv. Maxmiliána - 

hrobka rodiny Bergerů, pro zdatné vyhlídka s křížem na skále, 
jeskyně Arnika, propadlé vody.
Přihlášky do 9. 6.
Cena: 200,-Kč/kameničtí 65+, 250,-Kč/ostatní, občerstvení 
si hradíte sami.
Platby: 12. 6. 2023 od 14 hod. v salonku rest. Na Rynku.
Sraz: 8.30 hod. za KC Kamenice, společný návrat do Ka-
menice do 18. hod.

28. 6. Vítání léta s bubnováním a ohněm
Přivítejme léto jaksepatří! Sejdeme se v nivě pod školou, kde 
si připravíme prostor na bubnování a ohniště na opečení buřtů. 
Na 17. hodinu za námi přijede nám už známý facilitátor Petr 
Šušor, pod jehož vedením se pěkně „opřeme“ do bubnů všech 
velikostí, různých štěrchadel a jiných zvukových nástrojů. Ha-
lekání i tančení povoleno!
Poté se přemístíme k ohništi, kde posedíme, zazpíváme si, 
opečeme buřty, a věříme, že nám spolu bude opět dobře!
Vezměte s sebou: něco na sezení, napichovátka na buřty, 
výtvory našich kuchařek a cukrářek vítány.
Přihlášky do 26. 6.
Cena: 100,-/osoba (příspěvek na bubnování a občerstvení). 
Platby na místě.
Sraz: v 16 hod. v nivě pod školou.

Ohlédnutí za uplynulými akcemi:

Na návštěvu Armádního muzea v Praze na Vítkově jsme 22. 
března vyjeli, jako obvykle, autobusem společnosti Kuprbus. 
Během cesty nás Marie Hajdušková seznámila 
s historií Památníku osvobození, ve kterém je muzeum umís-
těno. Pro veřejnost bylo otevřeno v roce 1932 a v letech 2018 
až 2022 prošel celý komplex budov generální rekonstrukcí. 
Expozice muzea je rozčleněna na sedm základních částí podle 
jednotlivých historických úseků. První část zachycuje období 
od počátků osídlení našeho území Slovany až po rok 1740. 
Druhá pak období 1740 až 1914 zahrnující i vybrané ukázky 
puškařského umění u ručních palných zbraní. Třetí a čtvrtá 
část je věnována 1. světové válce a následně vzniku Česko-
slovenské republiky. Velmi sugestivním zážitkem je průchod 
zákopy ohraničenými proutím, kde zvukové a obrazové efekty 
dotvářejí atmosféru boje. Pátá je věnována První republice a její 
vyspělé zbrojní výrobě. Rozsáhlá šestá část zahrnuje události 
2. světové války včetně atentátu na Heydricha a jeho následků. 
Poslední část zachycuje období od roku 1945 do současnosti. 
Jsou zde ukázky, jak výzbroje armád Varšavské smlouvy, tak 
činnosti našich vojáků na misích v zahraničí. Po návštěvě mu-
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Otevřený dopis

Vážený pane starosto, otevřeným dopisem chci vyjádřit zne-
pokojení nad přístupem obce k péči o veřejný prostor. Jde o ulici 
Lýková na Ládví. V roce 2013 jsme uvítali napojení na kanalizaci, 
vedlejším výsledkem však byla rozblácená cesta a stromy zničené 
těžkou technikou. Před naším domem bagr rozlámal třešeň. Dále 
v ulici se propadl popelářský vůz. Dlouho se ze strany obce nic 
nedělo, tak jsem třešeň odstranil a vysadil podél cesty cypřiše. Svah, 
kde se propadli popeláři, jsme zpevnili výsadbou stromů a keřů. 
O to víc jsem byl šokován, když 25. 3. 2023 pracovníci Technic-
kých služeb Kamenice tyto zdravé dřeviny a další v ulici pokáceli 
a z krásné vrby udělali nehezký pahýl. Ředitel technických služeb, 
pan Alex Dvorak, na dotaz, zda o akci věděl, odpověděl, že byla 
provedena na jeho pokyn – důvodem je stížnost popelářů na prů-
jezdnost Lýkové. Vysvětlení ale pokulhává. Minimální průjezdná 
šíře pro záchranářskou techniku jsou 3 m, 4 m jsou tedy komfortní 

Přišlo do redakce

zea jsme se všichni shodli na tom, že prohlídka audiovizuálních 
expozic, které vtahují návštěvníka do děje, je velmi působivá. 
Jedna návštěva nemůže obsáhnout všech sedm tisíc exponátů, 
a tak se tam jistě podíváme ještě individuálně.
Na závěr jsme vyšli na vrchol Vítkova a pokochali se krásným 
výhledem na Prahu. Před zpáteční cestou jsme si dali ještě 
pozdní oběd v nejstarší restauraci na Žižkově U Slovanské lípy 
a velmi spokojení odjeli do Kamenice. 

Sepsal Ing. Miloslav Pořádek

Dubnové kulturní akce, pořádané našimi Maruškami, byly za-
hájeny návštěvou Divadla Broadway v Praze v neděli 2. dubna, 
a to muzikálem „Muž se železnou maskou“. Cesta do Prahy 
byla tradičně zajištěna autobusem, ve kterém jsme se dozvě-
děli, že představení bude trvat 3 hodiny. Většině se doba zdála 
příliš dlouhá, ale opak byl pravdou! Volné zpracování příběhu 
od Alexandra Dumase, příběh Ludvíka XIV. a známých muške-
týrů, byl excelentní. Také díky perfektním pěveckým výkonům 
hlavních představitelů, např. výkon Vojtěcha Drahokoupila, 
Mariána Vojtka, Bohouše Josefa a Radky Fišarové. Nutno ta-
ky pochválit celou scénu, dekorace, kostýmy i hudbu Michala 
Davida.                           Sepsali Blažena a Honza Naidrovi

Letošní Velikonoční tvoření mělo být ve znamení klidu a po-
hody. Konalo se 5. 4. v přísálí KC Kamenice. Sešlo se několik 
žen, jeden vnouček, lektorka Bohunka, která pro nás měla 
opět připravené různé velikonoční pomůcky, techniky, ozdoby, 
výrobky i časopisy s velikonočními nápady, a tak jsme se pustily 
do díla. Tentokráte barvení vajíček v cibulové nati s nasbíranými 
čerstvými lístky a výroba zápichů z rychle tuhnoucí hmoty. Tech-

nika vykrajování se nejvíce líbila dětem, které nás navštívily se 
svými maminkami díky dílničkám pro děti v knihovně. Rušnou 
atmosféru povídání, přebíhání, ručních dovedností i vzpomínek 
na koledování ještě doplňovali muži hrou ve stolní tenis. Všichni 
společně jsme si dali ke svačině výborný Boženčin koláč, kávu 
nebo čaj, popřáli k jedněm půlkulatinám a všichni dohromady 
jsme strávili příjemné dopoledne. Výrobky jsme připravili na 
výzdobu klubové oslavy Velikonoc na Želivci. 

Sepsala Marie H.

Hned ve čtvrtek po Velikonocích, 13. dubna, jsme oslavu Veli-
konoc uspořádali i my v klubu seniorů. Na Želivci pod pergolou 
jsme si udělali pěknou velikonoční výzdobu z výrobků naší 
tvořivé dílny, stůl se rázem naplnil dobrůtkami všeho druhu, 
sladkými i slanými a vítání a objímání nemělo konce. K pohodě 
a dobré náladě přispěli tři naši kytaristé Felix, Vašek a Lenka 
a samozřejmě všichni zúčastnění pěvci i nepěvci. Došlo také 
na tanec, abychom se v pohybu více zahřáli. Nasmáli jsme se 
vtipům, kterými sršelo několik vypravěčů. Na ohni, který nám 
pan Žilík předem připravil, jsme si opekli buřty. 
Tato oslava jara nás opět utvrdila v tom, že je nám spolu dobře 
a že jsme taková prima seniorská rodina. Děkuji všem za účast 
a dobroty, ale hlavně děkuji panu Žilíkovi, který nám poskytl 
prostor pod pergolou u rybníčka a byl velmi vstřícný a ochot-
ný. Jeho nabídku na uspořádání nějaké příští naší akce jsme 
s radostí přijali.         Sepsala Marie G.

Všechny informace k připravovaným akcím a fotografie 
k akcím proběhlým najdete na webu www.kckamenice.cz 
- lišta Klub seniorů a na vývěsce u KC, kde také nalezne-
te vždy aktualizovaný Plán akcí na rok 2023 s termíny.

Kontakty na organizátorky:
Marie Hajdušková, tel. 733 222 369
mail: hajduskovam@seznam.cz  
Marie Grafnetter, tel. 721 865 938
mail: marie.grafnetter@seznam.cz
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Křísovská hráz trvale jednosměrná?

V posledním vydání Zpravodaje jsem si přečetl článek o kří-
sovské hrázi. Ano, je to téma citlivé a DŮLEŽITÉ. Rozhodnu-
tím o této komunikaci rozhodujeme o dlouhodobých dopadech 
prakticky na všechny naše osady. 

jakéhokoliv povolení ze strany obce) na tomto pozemku byly ve 
vlastnictví obce Kamenice, a to v souladu s § 507 zákona č. 89/2012 
Sb., občanský zákoník, ve znění pozdějších předpisů. Předmětné 
dřeviny byly navíc zasazeny v ochranném pásmu podzemního 
elektrického vedení. Dle § 102 odst. 3 písm. c) zákona č. 127/2005 
Sb., o elektronických komunikacích, ve znění pozdějších před-
pisů, v ochranném pásmu podzemního komunikačního vedení 
je zakázáno bez souhlasu jeho vlastníka vysazovat trvalé porosty. 

K výše uvedenému dále považuji za nutné dodat, že jsem s Vámi 
ohledně této záležitosti nijak nejednal, ani nereagoval na „osobní 
dotaz“, jak uvádíte.

K ořezu stromů v ulici Lýková došlo na základě žádosti spo-
lečnosti FCC Česká republika s.r.o., která pro obec Kamenice 
zajišťuje svoz komunálního odpadu. Zmíněná žádost byla doložena 
fotodokumentací, z níž jasně vyplývalo, že stromy v ulici Lýková 
brání bezpečnému průjezdu popelářských vozů a hrozí poničení 
těchto vozů větvemi. Z tohoto důvodu došlo k odstranění stromů 
a ořezu větví zasahujících na obecní pozemek, tj. do komunikace.

Není zřejmé, na základě čeho jste dospěl k závěru, že výše 
uvedené odůvodnění kácení „pokulhává“. Žádost společnosti FCC 
Česká republika s.r.o., jak je zmíněno výše, byla doložena foto-
dokumentací, z níž je patrno, že větve skutečně bránily průjezdu 
popelářského vozu. K Vašemu názoru, že 3 m je minimální šířka 
komunikace dostačující pro průjezd záchranářské techniky, a tedy 
i pro průjezd popelářského vozu, a 4 metry jsou pak „maximálně 
komfortní“, si dovoluji upozornit, že komunikace Lýková nemá 
v celé své délce onu maximální šířku, ale naopak v místě, kde byla 
zdokumentována kolize větví s popelářským vozem, dosahuje šířky 
maximálně 3,5 m. Navíc je třeba uvést, že popelářský vůz je široký 
352 cm v úrovni kabiny a zrcátek a bezpochyby docházelo ke 
střetu s větvemi zasahujícími do komunikace. Pokud tedy stromy 
a větve zasahovaly do komunikace a omezovaly tak průjezdnost 
komunikace, bylo nutno je odstranit. Takový postup je v souladu 
s péčí řádného hospodáře ve smyslu § 2 odst. 2 zákona č. 128/2000 
Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, dle 
kterého obec pečuje o všestranný rozvoj svého území a potřeby 
svých občanů; při plnění svých úkolů chrání též veřejný zájem. 
Zajištění průjezdnosti komunikace je ve veřejném zájmu, přičemž 
k tomu lze dodat, že zajištění bezproblémového svozu komunál-
ního odpadu je bezesporu i péčí o potřeby občanů. 

Co se týče ořezu vrby, z níž se dle Vašich slov stal „obludný 
pahýl“, je třeba uvést, že tento ořez byl proveden na základě žá-
dosti majitelky pozemku, která si přála pokácet pouze část stromu 
převyšující komunikaci. 

Dále k Vašemu upozornění na „katastrofální“ stav komunikace 
Lýková mohu v této chvíli uvést, že plošná oprava komunikace 
Lýková se připravuje. Vzhledem k tomu, že se bude jednat o opra-
vu tří vzájemně propojených komunikací, je příprava složitější. 
Samotná oprava by měla proběhnout během několika měsíců.

S pozdravem,
Mgr. Alex Dvorak, DiS.

ředitel Technických služeb

Odpověď ředitele Technických služeb

Vážený pane Bouško, dovoluji si reagovat na Váš otevřený 
dopis adresovaný starostovi obce Kamenice, v němž jste vyjádřil 
nesouhlas s pokácením dřevin v ulici Lýková a nespokojenost se 
stavem této komunikace.

Předně je nutno uvést, že o kácení rozhoduje odbor správy 
majetku obecního úřadu Kamenice, nikoliv tedy Technické služby 
Kamenice. Teprve na základě takového rozhodnutí technické 
služby provedou samotné kácení. K samotnému kácení lze dodat, 
že se jednalo o dřeviny rostoucí na pozemku obce Kamenice, tedy 
i stromy Vámi vysazené (bez samotného informování obce a bez 

i pro největší vozidla. Lze pak logicky opodstatnit kácení zdravých 
dřevin? Rozumím, že jde o obecní pozemky, se kterými si obec 
může dělat, co uzná za vhodné. Kromě práv však nese i povinnosti 
a měla by o ně pečovat. Věnovat se spíš výsadbě dřevin – třeba 
i proto, že ulicí vede turistická stezka. A připomínám také kata-
strofální stav komunikace. Po dešti je plná louží a bláta, za sucha 
se za auty nesou oblaka prachu… Při rekonstrukci Benešovské 
nám byla přislíbena rekonstrukce Lýkové, Líbezné a dalších ulic 
recyklátem. Ze slibované akce sešlo a recyklát zmizel bůhví kam. 
Na jaře se opakují návštěvy pracovníků, kteří do děr nasypou 
štěrk. „Oprava“ má životnost jen pár týdnů. Upozorňuji i na 
povinnost vsakování vody na vlastním pozemku, dnes je žel celá 
ulice odvodněná na naši parcelu. Posílám Vám otevřený dopis za 
sebe a všechny nespokojené obyvatele Lýkové do datové schránky 
a redakci Zpravodaje Kamenice. Pro představu přikládám foto-
grafie, kompletní fotodokumentaci je k dispozici na vyžádání.

S pozdravem 
Radovan Bouška



Firma GATO spol. s r.o. přijme technicko-
administrativního pracovníka. Pracovní náplň: řízení 
zakázek, tvorba cenových nabídek, technická podpora 
zákazníků apod. Vzdělání:střední a vyšší technického 
směru. Pracovní poměr hlavní. Zájemci se mohou 
hlásit na tel. č. 777 038 000 nebo e-mail: gato@gato.cz

Elektroservis VV s.r.o. přijme do trval.prac.poměru 
na dobu neurčitou elektrikáře. Zdrav. způsob., práce 
ve výškách, ŘP B., C vítán. Odborná způsobilost 
v elektrotechnice na elektrických zařízeních NN, VN 
výhodou. Nástup ihned. Kontakt: p.Šmejkal 
tel. 774 989 421, e-mail: info@elektroservis-vv.cz

Koupím vojenskou vzduchovku vz.47 či vz.35  
v jakémkoliv stavu. Děkuji za nabídku. Tel. 721 112 733 
 
Koupím JAWA, SIMSON, MZ, ČZ či PÁV. Na stavu 
nezáleží. Tel. 723 971 027

Inzerce

 
ZŠ Sulice hledá pro školní rok 

2023/24 nové kolegy/ně  
pro první stupeň IT a Aj

Nabízíme plný i zkrácený úvazek, 
příjemné prostředí menší školy, 

metodickou podporu a další 
zaměstnanecké benefity. 

Dále hledáme pomocnou sílu do 
školní výdejny na zkrácený úvazek. 

Pro další informace se prosím obracejte 
na email: reditel@zssulice.cz nebo na 

telefon: 725 440 178.

V článku jsou slova pana starosty: „Nemyslím si, že o osu-
du Struhařova má rozhodovat někdo, kdo v této osadě nežije 
…“ Jenže zde se nerozhoduje jen o „osudu“ Struhařova, ale jde 
i o Kamenici, Olešovice, Novou Hospodu a Želivec. O co se uleví 
Struhařovu, o to se přitíží těmto osadám. 

Ptal jsem se obyvatel Struhařova. Jednosměrný Křísov struha-
řovští nechtějí. A nejsem si vědom, že by na toto téma byla vedena 
jakákoliv seriózní a širší veřejná debata se zapojením i dalších 
dotčených osad.

Dále se v článku zmiňuje dopravní studie Dopravní fakulty 
ČVUT. Je tato studie k dispozici? Je stále aktuální? Proč nebyla 
zveřejněna? Na základě čeho chce vedení obce učinit tak zásadní 
rozhodnutí mající dalekosáhlý vliv na další osady a sousedící obce? 
A jak by v případě trvalého zjednosměrnění křísovské hráze byla 
řešena doprava v situaci, kdy bude na rozbité Pražské či Hlavní 
potřeba udělat jakékoliv práce, opravy či již dlouho slibovanou 
rekonstrukci?

Proto by bylo poctivé a správné k takto zásadnímu rozhodnutí:
1. Transparentně zveřejnit všechny informace, a to včetně 

zveřejnění dopravní studie.
2. Připravit KONCEPČNÍ PLÁN ŘEŠENÍ CELKOVÉ 

DOPRAVNÍ SITUACE v Kamenici.
3. Umožnit občanům zapojit se do veřejné debaty o řeše-

ní dopravní situace v obci v širším kontextu, a to s ohledem na 
celkové zvážení všech dopadů na bezpečnost provozu a životní 

prostředí – zvýšení míry hluku a emisí aut popojíždějících v naší 
obci v hustých kolonách delší trasou.

Auta projíždějící Kamenicí nezmizí. Je tedy na nás, abychom 
zvolili řešení, které bude ohleduplné k většině obyvatel obce 
a šetrné k životnímu prostředí. Je opravdu tím správným řešením 
posílat všechny vozy delší trasou přes již dnes zoufale přetížené 
ulice Pražská, Hlavní, Štiřínská a Želivecká?

Dan Ševčík
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Za Tvojí práci na oplátku nabízíme:  
•   Smlouvu na dobu neurčitou   
•   Náborový příspěvek 35 000 Kč
•   Základní mzdu  29 000 Kč 
     + příplatky za směny  
     + čtvrtletní bonusy 10% 
•   Příplatky za oprávnění až 3 000 Kč  
     (W2 - 1 500 Kč, ŘP C/T - 1 500 Kč)

•   5 týdnů dovolené a volné víkendy

•   Bonusové pivo, pivo na dovolenou  
     a poukázky na nákup piva 
•   Zaměstnaneckou kantýnu, MultiSport    
     kartu a spoustu dalších benefitů

Pokud nemáš platný řidičák na VZV  
– nevadí! Stačí pokud máš ŘP. sk. B,  
zbytek zařídíme na naše náklady. 

Neváhej a ozvi se nám: 
www. prazdroj.cz/kariera   
tel: 724 617 352

Kozel Olda  
hledá řidiče  
a řidičky VZV!                     
Umíš jezdit na VZV? Chceš být 
součástí skvělého kolektivu?  
Tak hledáme právě Tebe!
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Místo  Louka nad fotbalovým 
 hřištěm v Kamenici
Termín Sobota 10. 6. 2023  
 ve 14:00 
 
 Těšit se můžeš na: 
 - Skákací hrad
 - Jízdu na koni
 - Spoustu her a soutěží 
 - Malování na obličej
 - Soutěž o zajímavé ceny
 - Občerstvení
 - Exkurzi ve Strojmetalu
 - A mnoho dalšího

Vstup zdarma!
Na akci budou pořizovány fotografie za účelem její prezentace. 
Data mohou být zveřejněna na stránkách SAF nebo v tiskovinách.

Dětský den se 
Strojmetalem




